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* Nejvýznamnější událostí v našem městě od vydání minulého 
čísla TO bezesporu bylo dokončení hasičské cisterny pro naši 
jednotku ve firmě THT Polička a její slavnostní požehnání. 
Pořízení nové cisterny je významným okamžikem pro celé 
generace teplických hasičů, město i okolní obce. Máme 
k dispozici nejmodernější techniku v hodnotě 7,5 mil. korun, 
na kterou nám částkou 1 mil. Kč přispěl Královéhradecký kraj 
a 2,5 mil. Ministerstvo vnitra ČR prostřednictvím Generálního 
ředitelství Hasičského záchranného sboru. Když jsme před 
více než dvěma roky podávali žádost o nákup a dotaci, nevěřili 
jsme tomu, že budeme napoprvé úspěšní. Ale podařilo se. Přeji 
nám všem, aby nová Tatra musela zasahovat co nejméně a 
když, aby to vždy byl zásah úspěšný. 
 
* Na červnovém jednání zastupitelstva jsme schválili úpravu 
rozpočtu a ihned se pustili do opravy několika místních komu-
nikací. Nejdříve to byla cesta v Dědově od pítka u bývalé hasi-
čárny pod železniční tratí do údolí Klučanky, o které se mluvi-
lo již řadu let, následovala cesta Za školou a v minulých dnech 
byla dokončena cesta od parkoviště pod sjezdovkou do 
Střmenského podhradí. Ta byla již ve velmi špatném stavu, 
nyní s novým povrchem se dostaneme z Kamence až 
k autokempu po kvalitním asfaltu. 

* I když návštěvnost ve skalách je oproti minulým letům stále 
nízká, především díky tomu, že k nám nepřijíždějí turisté ze 
sousedního Polska, práce ve skalách je dost. Počínaje vynáše-
ním odpadků přes každodenní opravy zábradlí a chodníků. 
Navíc se v minulých dnech podařilo Ondrovi Markovi a bri-
gádníkům dokončit přístřešek na Volské studánce a připravují 
další ke Stříbrnému prameni.                                      

 * Závažným problémem celého Broumovska je nedostatek 
dětských lékařů a zubařů. Nás se díky fungující ordinaci 
MUDr. Jaroslavy Neoralové zatím nedotýká v takové míře 
jako v sousedním Meziměstí. Tam se rozhodli problém řešit 
formou petice, kterou podpořili i další obce regionu včetně 
našeho města. Petiční archy budou prostřednictvím Svazu měst 
a obcí předány s žádostí o řešení problematiky přímo Minister-
stvu zdravotnictví. 
 
* Jižní Moravu zasáhla živelní pohroma, která vyvolala velkou 
vlnu solidarity. Také my jsme se připojili s pomocí. Hned prv-
ní víkend po neštěstí odjel z Broumovska kamion s plachtami a 
střešními latěmi v hodnotě cca 100.000 Kč, který organizoval 
Dobrovolný svazek obcí a na který jsme přispěli. Odstraňování 
následků škod na místě se zúčastnili dva členové naší jednotky 
dobrovolných hasičů a město zaslalo přímo na účet pěti nejpo-
stiženějším obcím dar, každé ve výši 10.000 Kč.  
 
* Dlouhodobým problémem nejen v našem městě je likvidace 
odpadů. S novým zákonem o odpadech dojde postupně k řadě 
změn v organizaci svozů i ve výši poplatků. Stále ale platí, že 
místní obyvatelé jsou povinni platit za „popelnice“ městu, pod-
nikatelé a živnostníci potom musí mít uzavřenou smlouvu pří-
mo s firmou a likvidaci svých odpadů doložit. Ti, co mají po-
platky uhrazené, jsou také oprávněni využívat k ukládání své-
ho odpadu sběrného dvora „pod komínem“ v době jeho provo- 
zu (St 13-17 hod., So 9-11 hod.).                                                                                               
V poslední době se však rozmohlo, že především kontejnerová 
hnízda v Pivovarském dvoře a v Palackého ulici na parkovišti 
byla hlavně o víkendech zneužívána k ukládání velkého množ-
ství odpadků okolo jedoucími, kteří nemají v našem městě 
poplatek uhrazený. O jeho likvidaci se poté museli neprodleně 
postarat pracovníci našich technických služeb. Město za odvoz 
veškerého odpadu platí firmě nemalé prostředky a i za tyto 
odpadky zaplatíme my všichni. Proto jsme přistoupili 
k provizornímu přesunutí uvedených kontejnerových hnízd na 
jiná místa. Pro drobné ukládání plastů  „z tašek“ jsme jeden 
„žlutý“ kontejner umístili na místo bývalé telefonní budky u 
pekařství a operativně se o jeho odvoz budou starat technické 
služby při svozu odpadkových košů. Žádáme Vás o shovíva-
vost s probíhajícími změnami a přivítáme případné náměty 
k řešení této problematiky. O dalších připravovaných změnách   
v příštím roce budeme včas informovat.  
 

MTB Trilogy 
Etapový závod Kupkolo.cz MTB Trilogy v letošním roce sla-
vil desáté výročí. Odehrál se se zázemím v Teplicích nad Me-
tují od 2. do 6. července. Letošní jubilejní ročník pořadatelé 
zaregistrovali v kalendáři UCI jako Stage race kategorie S2 a 
MTB Trilogy se tak stal prvním českým etapákem zařazeným 
v domácím Škoda Auto ČP XCM a zároveň i v mezinárodním 
kalendáři závodů UCI. Během pěti závodních dnů bikeři, kte-
rých odstartovalo 246 na 
nejdelší variantě ujeli zhruba 
292 km a nastoupali přes 11 
000 m. Závodníci v kategorii 
Enduro pak měli v jednotli-
vých etapách celkem 43 mě-
řených úseků. Pro Trilogy je 
typická velmi náročná trať z 
dílny Vény Hornycha, který 
ani letos nevystoupil ze své-
ho stínu a závodníkům při-
pravil další extrémní pod-
mínky a nezapomenutelné 
zážitky. Od prvního dne me-
zi sebou o vítězství bojovali 
dva bikeři: loňský vítěz Filip 
Adel (Superior Velsbike) a 
vítěz z roku 2018 Marek 
Rauchfuss (Česká spořitelna 
Accolade), který vyhrál pro-

SLOVO  STAROSTY 



log a do dalších, hlavních etap si nesl více než minutovou vý-
hodu. Tu ale definitivně ztratil ve třetí etapě vinou pádu. Filip 
Adel tak po pěti dnech a po téměř třech stovkách kilometrů 
zvítězil o minutu a čtvrt.  
Závodu se zúčastnilo také několik místních borců. Na střední 
trati celkově zvítězil reprezentant Redpoint teamu Lukáš Po-
spíšil, 14. dojel Tomáš Čada (1. v kategorii BM3) a na 24. 
místě skončil Luboš Smola - Myška stavby (9. v kategorii 
BM). Dlouhou trať absolvoval jediný Matěj Bitnar reprezentu-
jící SK hasičů KH kraje, který obsadil celkově 57. místo a 10. 
místo v kategorii mužů. 

Josef Bitnar, starosta 

 

Byt v Domě s pečovatelskou službou 

Nabízíme Vám k pronájmu byt 1kk v Domě s pečovatelskou 

službou, ul. Nerudova, čp. 189, Teplice nad Metují.  

Byt se nachází v 3NP bytového domu (s výtahem),  

plocha bytu cca 43 m².       

Další informace p. Zápotočný, tel.: 498 019 996. 

 

Nebytové prostory 

Nabízíme Vám k pronájmu nebytové prostory v centru města, 

ul. Zámecká, čp. 23, Teplice nad Metují (kadeřnictví).  

Nebytové prostory se nacházejí v přízemí bytového domu,  

užitná plocha cca 36 m², vchod přímo z ulice, výloha, sociální 

zázemí (WC, umyvadlo).  

Objekt je vhodný pro prodejny, služby a malé výrobny atd.  

Další informace p. Zápotočný, tel.: 498 019 996.  

 

 
Inovace bez legrace 
Ve školním roce 2020/2021 jsme pokračovali v projektu finan-
covaného Královéhradeckým krajem na  
podporu polytechnického vzdělávání.  
Navázali jsme na projekt z minulého  
školního roku. 
I když situace ve školách byla zvláštní oproti jiným letům, 
podařilo se nám zdárně v tomto projektu pokračovat. 
V souvislosti s polytechnickým vzděláváním se nám podařilo 
hned v září 2020  využít  technické nabídky  EDUbusu,  kde si  
žáci, učitelé a i veřejnost vyzkoušeli novinky v této oblasti -3D 
tiskárny, virtuální realitu. Další podobná akce se uskutečnila 
na závěr školního roku formou kamionu s technikou pod zášti-
tou Ministerstva průmyslu. 
Z dotačního projektu jsme použili částku 52 000,- na dovyba-
vení dílen technických prací ručním nářadím a také doplnění 
měřícího systému PASCO na přírodovědné předměty. Naším 
cílem je podpořit naše žáky o zájem o technické předměty a 
zvolit pro jejich motivaci zajímavou a poutavou formu za při-
spění technických stavebnic a systémů. 

Mgr. Radim Války 
 
Letem školkovým světem... 
Červen byl ve třídě Soviček ve znamení výletů. Povídání o 
našem městě jsme doplnili dvěma dlouhými vycházkami - ke 
Stříbrnému prameni a k Ozvěně v Teplických skalách. Některé 
děti byly na těchto místech poprvé. Všechny byly nadšené z 
pozorování skal a okolní přírody. Také jsme si připomenuli 
správné chování v chráněné přírodní rezervaci. Třetí výlet byl 
ještě delší. Vlakem jsme dojeli do Adršpachu. Do školky jsme 

se vraceli po cyklostezce. Po nové lávce přes Metuji (všem se 
moc líbí ! ) jsme přešli na vlakovou zastávku a dojeli vláčkem. 
Sérii výletů jsme zakončili výletem na farmu Wenet u Brou-
mova. Opět jsme na obě cesty využili vlak, protože pro většinu 
dětí je to vzácnost. Na farmě jsme si užili pozorování i krmení 
zvířat. Při všech výletech nám přálo počasí, tak jsme nakonec 
ten zvláštní školní rok zakončili hezky. 

Jana Richtrová, ředitelka MŠ 

Dětský den s Popleteným králem 
I přes nepříznivé počasí se nakonec Pohádkový den 
s popleteným králem Veselá huba velmi vydařil. Popletený 
král zabral území parku i s pódiem, kam posléze pozval všech-
ny princezny a prince, aby na ně během zámecké zábavy nepr-
šelo. Naštěstí se počasí umoudřilo a postupně přišlo dost dětí 
až se málem na pódium nevešly. 
Děti měly možnost zasoutěžit si v navlékání korálků, stavění 
hradebního opevnění nebo také házení míčků drakovi přímo do 
chřtánu. Zahrály si i různé hry, malí princové dostali za úkol 
rozesmát malé princezny obdobně jako v pohádce Šíleně smut-
ná princezna. Popletený král byl zábavný a za soutěže a stateč-
nost rozdával dětem drobnosti na přání v podobě balónků nej-
různějších tvarů jako např. pejsky, žirafy, meče atp. Na závěr 
proběhla velká bublifuková taneční párty, kterou si děti moc 
užily! 

 
Filmové léto 
Každý prázdninový čtvrtek se v rámci filmového léta 
v městském parku vedle hřiště koná letní kino. První promíta-
nou „vlaštovkou“ byl film nejen pro děti s názvem Dolittle. 
Musím přiznat, že jsme čekali větší účast, a to především pro-
to, že bylo téměř ideální počasí na posezení venku, pod širým 
nebem a atmosféra byla naprosto skvělá.  

ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ  

A MATEŘSKÉ ŠKOLY 

ZPRÁVY Z INFOCENTRA 

NABÍDKA PRONÁJMU 



Druhý film (Dítě Bridget Jonesové) se vzhledem ke špatnému 
počasí promítal v našem kině, což také neztratilo své kouzlo a 
celý zážitek byl zároveň umocněn trochou adrenalinu, protože 
se až dokonce nevědělo, jestli vzhledem k bouřkám nedojde 
k přerušení dodávky el. energie.  
Na další dvě promítání (Bábovky, Špunti na vodě) už jsme 
měli krásné letní večery a k tomu pěknou návštěvnost. 
Co říci závěrem? Poslední kino se uskuteční dne 19.8.2021 a 
celý náš letní projekt filmového léta uzavřeme filmem 3 Bobu-
le.  
Takže nezapomeňte: každý čtvrtek, vždy kolem 21:00 hodiny 
v parku, nebo v kině. Deky, (pro ty, kdo nechtějí sedět na lavi-
cích) stoličky či křesílka s sebou a samozřejmě také dobrou 
náladu. V případě potřeby je občerstvení zajištěno na hřišti TJ 
Slavoj.  
Těšíme se na vás na dalším promítání! 
 
Regionální produkty a prodej v informačním centru  

V našem informačním centru prodá-
váme mapky, suvenýry a další upo-
mínkové předměty. Naším cílem je 
zaměřit se především na prodej regi-
onálních produktů (Broumovsko, 
Kladské pomezí), a tak jsme oboha-
tili sortiment např. o domácí džemy, 
bylinné sirupy, medoviny a med. 
Domácí džemy jsou vyrobené pouze 
z ovoce z vlastní zahrádky, nebo od 
farmářů a zahrádkářů a samozřejmě 
bez přidaného cukru. Jedinou přísa-
dou jsou u některých druhů džemů 
pouze bylinky, koření, citrusový, 

nebo jablečný pektin. Větší část ovoce pochází přímo 
z Policka. Exotické ovoce a citrusy jsou nakupovány 
v obchodech s garancí vysoké kvality.  
Bylinné sirupy z Červeného Kostelce jsou zárukou kvality už 
jen proto, protože celá tato oblast je daleko od průmyslových 
částí České republiky a je tudíž plná nezničené přírody, kve-
toucích luk i lesů. To vše doplňuje čisté ovzduší a hodně slu-
nečního svitu, který léčivé byliny milují. Všechny rostliny 
pocházejí buď z velké bylinkové zahrady, nebo se sbírají ručně 
na čistých místech. Sirupy se vyrábějí podle receptur našich 
předků, takže obsahují pouze přírodní suroviny.  
Medovina a med z Rokytníka. Počátky vzniku této malé ro-
dinné farmy sahají do roku 2003. V současné době na území 
CHKO farma chová 300 včelstev. Hlavní filozofie včelí farmy 
spočívá v produkci medů z ekologicky nezatížených lesů a luk. 
V roce 2019 se farma stala vítězem soutěže Potravinář a potra-
vina roku 2019 Královehradeckého kraje.   
Tolik k regionálním produktům, kterých bude v dohledné době 
ještě více. Jako další tipy na dárky máme v prodeji různé kníž-
ky nejen pro dospělé, ale i pro děti, jako např. Pohádky 
z Broumovského dolíku a také horkou novinku, druhý díl 
s názvem Písničky z Broumovského dolíku.  
Trička a tašky 
Vzhledem k blížícímu se festivalu jsme už teď připravili do 
prodeje reklamní předměty s horolezeckou tematikou. Jedná se 
o trička, bavlněné tašky a bavlněné pytlíky.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Zveme vás, ať už přijdete na nákup, nebo jen tak pro info.  
Těšíme se na vaši návštěvu.  

Beata Radoňová, Bc. Eliška Jirmannová  

 

Poslední srpnový víkend, již po 38., zakončí prázdniny 
„fesťák“. Letošní ročník bude v něčem nový, ale doufáme, že 
atmosféra, která festival provází, zůstane stejná. Tedy přátel-
ská, kamarádská, uvolněná, pohodová… 
 

A jaké jsou ty novinky? 
Asi nejzásadnější změnou je to, že veškerý program MHFF 
bude zpoplatněn. 
Tou další je prostor za úřadem, který pracovně nazýváme 
„amfiteátr“ - venkovní alternativa kina, kde budou v pátek a 
v sobotu probíhat projekce soutěžních filmů, přednášky a bese-
dy s hosty. 
A nově doprovodný program v parku začne už ve čtvrtek večer 
koncertem. 
 

Jak to vše bude probíhat? 
Návštěvníci festivalu si budou moci v on-line předprodeji nebo 
na místě ve festivalovém Infostanu zakoupit jednodenní nebo 
dvoudenní permanentky. Jednodenní vstupenka na pátek nebo 
sobotu bude v prodeji za 200 Kč a dvoudenní vstupenka na 
oba dny za 300 Kč. V ceně vstupenek bude celodenní dopro-
vodný program v parku, včetně přednášky hlavního hosta, 
slack show, boulder závodů a večerních koncertů, dále celo-
denní program v amfiteátru, parkování a stanování na louce za 
komínem. Vstupenka do kina na projekce a přednášky se bude 
prodávat zvlášť tak, abychom mohli dodržet kapacitu sálu. 
Čtvrteční koncert v parku kapely Heebie Jeebies bude zdarma. 
 

A teď ta lepší zpráva!  
Všichni Tepličáci budou mít dvoudenní permanentku 
v hodnotě 300 Kč ZDARMA! Stačí, když si ji vyzvednete 
v turistickém infocentru po doložení trvalého bydliště 
v Teplicích nad Metují a samozřejmě v přidružených obcích 
(Dědov, Javor, Bohdašín, Zdoňov, Lachov). Pozor! Je důležité, 
abyste si permanentku přišli vyzvednout osobně, protože do-
stanete rovnou náramek na zápěstí, který je nepřenosný. Per-
manentky si budete moci vyzvednout v Infocentru od čtvrt-
ka 26. do soboty 28. srpna (na neděli ho již nebudete potře-
bovat) v otvírací době Infocentra, která bude v době koná-
ní festivalu prodloužena do 20.00 hodin. S permanentkou 
budete mít volný vstup na program v parku, na koncerty 
v parku a na program na venkovní scéně - amfiteátru za úřa-
dem. Doufáme, že vám tímto více zpřístupníme festival, že si 
ho užijete a že přimhouříte oko nad částečnými omezeními ve 
městě, které tato velká akce přináší. 
 

A na co se můžete těšit? 
Samozřejmě na filmy s outdoorovou tematikou (letos filmaři 
přihlásili přes 90 filmů, porota vybrala cca 40 z nich). Hlavním 
hostem festivalu je profesionální horolezkyně a alpinistka 
z Barcelony Silvia Vidal. 
Mára Holeček a Radek Groh budou vyprávět o svém nedáv-
ném dobrodružství, když uvízli na stěně Baruntse v Himálaji. 
A k tomu spousta dalších zajímavých hostů.  
V porotě zasedne režisér a producent Steve Loveček Lichtag, 
horolezec a ředitel filmových festivalů v Bratislavě, Vancou-
veru a na Sicílii Alan Formánek a kameraman Ondřej Hošek. 
V rámci doprovodného programu v parku si budete moci vy-
zkoušet různé sportovní disciplíny, obdivovat borce na slackli-
ne a bouldru a večer si zatančit s kapelami Heebie Jeebies, 
Poletíme?, United Flavour a G Point Funkction. Na náměstí 
bude tradičně prodej sportovního vybavení. 
Věříme, že nám bude počasí přát, festival se opět povede a že 
si ho všichni užijeme! 
Další informace a podrobný program postupně doplňujeme na 
web www.horolezeckyfestival.cz, festival můžete  sledovat i 
na FB. 

za organizační tým Věra Prokopová 

38. MEZINÁRODNÍ HOROLEZECKÝ 

FILMOVÝ FESTIVAL 

http://www.horolezeckyfestival.cz


Své „ANO“ si řekli 

dne 16. června 2021 v Adršpachu u Ozvěny 
Jiří Bajgar a Kristina Komárková, 
 
dne 18. června 2021 na Libné 
Jan Kozderka a Dominika Mažgútová, 
 
dne 18. června 2021 ve Zdoňově u kapličky 
Jiří Kunc a Lucie Kovářová, 
 
dne 19. června 2021 v Adršpachu u jezírka 
Jan Zeman a Kateřina Vyhlídalová, 
 
dne 19. června 2021 v Horních Teplicích 
Jan Rýdl a Šárka Vaisarová  
 
dne 2. července 2021 v Adršpachu u jezírka 
Petr Studený a Kristýna Dudáčková. 
 

Novomanželům přejeme hodně štěstí !!! 

 

ZLATÁ SVATBA 

Dne 26. června 2021, přesně v den výročí, 
v obřadní síni oslavili zlatou svatbu 
manželé Marian a Marie Kořínkovi, 
kteří nyní tráví hodně času ve Zdoňově. 
Za město Teplice nad Metují jim přišel 
pogratulovat starosta Josef Bitnar.  

Do dalších společných let přejeme 
„zlatým manželům“ hlavně pevné zdraví 
a ještě  mnoho sil. 

Jana Záleská, matrikářka 

 

TATRA TERRA CAS 30 8500/510 S2R 
V neděli 4.7. jsme se sešli při příležitosti slavnostního předá-
vání nové cisternové automobilové stříkačky pro jednotku sbo-
ru dobrovolných hasičů města Teplice nad Metují a zároveň se 
žehnalo novému praporu sboru dobrovolných hasičů. 
Do užívání nám bylo předáno zcela nové vozidlo Tatra Terra, 
které nahradí starou Tatru 148. Nová cisterna je šestimístná, 
uveze 8500 litrů vody, 510 litrů pěnidla a spoustu vybavení. Je 
vybavena modro-červenými majáky, asanační lištou, osvětlo-
vacím stožárem, lafetovou proudnicí a spoustou dalších věcí. 
Nová CAS bude velkou pomocí nejen při hašení požárů, ale i 
při mnoha technických pomocech. 

Náš sbor má po mnoha letech nový prapor, starý se kdysi dáv-
no ztratil. Nový navrhl náš člen Karel Bouchal a zhotovila ho 
paní Rokytenská. 
Děkuji všem, kteří se podíleli na přípravě této akce. Děkuji 
městu Teplice nad Metují, všem zastupitelům za nové vozidlo, 
které nám hodně usnadní práci a bude pomáhat hlavně těm, 
kteří to budou potřebovat. Děkuji i všem ostatním, kteří pomá-
hali s konstrukcí vozidla, především pak firmě THT Polička 
s.r.o., která vozidlo zhotovila. 

za hasiče Štěpán Remeš, fotografie Michal Fanta 

 

Miroslav Pokorný narozený 14.7.1931  90 let 
 
9.7.2021 jsem si zahrál na reportéra a nahrál téměř hodinový 
rozhovor s jubilantem Miroslavem Pokorným, naším starším 
kamarádem. Zkrácenou verzi rozhovoru vám předkládám.  
Jsme v Pečovatelském domě, bydlišti Miroslava Pokorného, 
který se v těchto dnech dožívá 90 let. 
 
Mirku, jaké bylo Tvoje dětství? 
Dětství jsem měl krásný. Začínalo v tom Svätým Antone na 
Slovensku, tatínek byl ruský legionář, četník. Tam jsem se 
narodil a začal jsem tam chodit do školy a končil na Slovensku 
ve škole ve 3. třídě V Svätým Antone je krásný zámek, tam 
jsem viděl bulharského krále Koburka, jak seděl v kapli v pláš-
ti. Takže jsem viděl živého krále. V roce 1938 nás Slováci 
vyhnali. Od 3. třídy jsme potom bydleli v Praze, kam jsme se 
přestěhovali. Ve druhé polovině 2. světové války jsme se pře-
stěhovali do Kostelce nad Černými lesy.  
Po skončení školy přišlo učení a práce? 
Začala se dělat přestavba hřiště, no a já samozřejmě u všeho 
musel být. Tak jsem se tam přimotal a chodil jsem tam očumo-
vat a dělat. Pan Kaválek, který bydlel také na Kamenci, a to 
jsem vycházel právě školu a on se mě ptal, co chci dělat. Já mu 
říkám, já bych chtěl být letec, tak bych chtěl jít do Prahy se 
vyučit jako letecký mechanik a pak se dostat k letectvu. A pan 
Kaválek řekl panu Středovi, že ví o šikovným klukovi. A na-
jednou večer zaklepali Středovi, a zeptali se, jestli bych nešel 
do učení. Táta se o to moc nestaral, generál byla spíš maminka. 
Tak jsem zakotvil u Středů, tím pádem jsem se vyučil v tom 
železářství. 
Jenže tenkrát já jsem měl furt takový cíl dostat se do Prahy, ale 
táta se o to nestaral, aby mi to zařídil. Takhle to tedy dopadlo. 
Po Vítězným únoru, jak se to všechno přehazovalo, mě strčili 
do Kovomatu do Trutnova, tak jsem tam nějaký čas dělal. 
Předtím mě chtěli totálně nasadit do NH KG, já jsem si říkal 
prokristapána, co tam se mnou budou dělat. Tak jsem šel na 
pracovní úřad do Broumova. Tam jsem jim říkal, podívejte, já 
jdu za půl roku na vojnu, to nemá vůbec žádnou cenu, abych já 
tam šel. V 1952 roce jsem nastupoval jako vojnu. Tam ti byl 
nějaký kluk a ten chtěl jít do uranových dolů. Ne z vojny, ale z 
pracáku. Dej mi 300 korun, já tam půjdu za tebe do té huti KG, 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

PŘÍSPĚVKY OD ČTENÁŘŮ 

ZPRÁVY OD HASIČŮ 



no to by měl G……d radost. Ale dej mi 3 stovky, tak jsem mu 
dal 3 stovky, ale on měl podmínku, řekl těm úředníkům, že 
chce jít do dolů na ten uran. No ty měli radost. No tak chudák 
šel, ale kde mu je dneska asi konec. 
Nakonec jsem ještě byl vedoucí prodejny Jednoty ve Zdoňově, 
v Horním Adršpachu a dokonce jsem zkusil fárat do dolů a 
dělal brusiče v Potrubí. 
Mirku, fotbal je asi tvůj nejoblíbenější sport. (zkráceno) 
Jak jsem již říkal, ve druhé polovině 2. světové války jsme se 
přestěhovali do Kostelce nad Černými lesy a tam jsme začali 
mastit fotbal na ulici, protože jsme bydleli v ulici blízko hřiště. 
To mi bylo 8 let. Tam jsem začínal. 
V roce 1945 to bylo v květnu nebo v červnu jsme se přestěho-
vali z Kostelce do Teplic nad Metují, bydleli jsme u Veselíků 
na Kamenci v 1.patře a ještě od září jsem začal chodit do školy 
v Teplicích nad Metují, to mi bylo 14 roků. Tam jsme mastili 
každý den před barákem fotbal. Dali jsme si rande s kluky za 
školou a tam jsme si kopali. Později jsme přešli s tím kopáním 
do parku. Ještě dneska tam je ten strom, kde jsme měli jednu 
branku, a kabáty na druhé straně a tam jsme mastili fotbal.  
Tak jsem potom v 1952 roce narukoval do Brezna. Tam to 
nejdřív půl roku trvalo, než jsem se dostal do mančaftu DH 
Banská Bystrica a tam jsem hrál fotbal.  
Hochu zlatý, my jsme potom v Teplicích vykopali, mám tako-
vý dojem, 1.B třídu, já už si to taky nepamatuju, jaké ty soutě-
že byly. 
Reportér – Mirek působil ve fotbale v Teplicích jako hráč, 
trenér a krátce jako správce hřiště. 

Mirku v Teplicích nad Metují je hodně kluků, co dělali 
všechny sporty. Jak ty skály a lezení? 
Horolezectví tady založil Osoba a byl u toho Jarda Veselíků a 
Robert Werich - výborný kluk. No a Jarda Veselík mi říkal 
pojď to zkusit na skály, tak mě vytáhli na Herinka a byl 
jsem ,,horolezec“. Říkám si, bože na nebi, to nic není, tak jsem 
to vylezl. A jednou jsem tam přijel s jednou frajerkou, oni byli 
na Herinkovi, tak jsem tam v krátkých kalhotách bez lana za 
nimi vylezl a od Veselíka jsem dostal 2 facky – pravidla se 
musí dodržovat. 
Jednou jsme lezli Ledního medvěda (ukázka obrazu na stěně). 
To je od Vládi Škaroupky (předseda okresního horolezeckého 
svazu), to mně namaloval jako svatební dar. Když jsem se že-
nil, tak horolezci přišli zpívat pod okno. Všichni byli nakonec 
nahoře u nás a on se mě ptá, co chci, tak jsem říkal méďu, já 
věděl, že on maluje. Pak se u mě po letech objevil, tenhle ob-

raz zabalený v papíře mi přinesl, ale potom zanedlouho umřel. 
15.7.1952 jsme měli havárku na Ledním medvědovi. První lezl 
Robert Werich, druhý jsem lezl já, třetí byl Jarda Veselík, čtvr-
tý byl Pepík Poznar, pátý byl Mirek Štěpánek a šestý byl Vel-
kej Myš (Vilda Branze). A ten šel v gumových holínkách, že 
uděláme 3 dvojice. Předtím jsme chodili k Valom (kavárna u 
Valů) baštit buřty, abychom měli sílu. Ivo Sedláček tam také 
byl, posadil se na protější stráň, byl to mladý kluk. Navázali 
jsme se všichni, nahoře byli hodinky pod krkem, přes ně jsme 
se jistili. Když jsme vylezli nahoru, Robert byl na krku pod 
čumákem, tak mi říká, Mirku já asi spadnu, tak mu říkám ne-
blbni, nebo se zabijeme. Než jsem to dořekl, tak to švihlo. 
Sklouznul, spadnul, mě vytrhl i s těma hodinkama, ty už tam 
nejsou, a ty co byli na kruhu a na tom platu, tak tam stáli a tam 
nás udrželi. Já jsem spadnul do díry s Robertem, ten měl něco 
potlučeného, zvláště ruce, a já měl rozbitou hlavu a z těch ná-
razů jsem měl pochroumaná žebra. Potom jsme lezli na Skalní 
korunu a tam jsem zase, když jsme slaňovali, utrhl jednu ko-
runku. Měl jsem krásné kalhoty, ze samovazového plátna, a 
půjčil jsem někomu slaňovačku. Když jsem slaňoval, něco mě 
začalo pálit, tak jsem si to chtěl přendat a levou rukou jsem 
držel ten spodek, co mě pálil, jsem si dal do druhé ruky, naje-
dou jsem byl nohama vzhůru. Veselík se na nás díval, chytil se 
za hlavu, ale já jsem se udržel a spálil si jen p…l. 
Byl jsem také ve Vysokých Tatrách. Než jsem měl jít na voj-
nu, tak jsme si řekli, že pojedeme do Tater zkusit něco vylézt. 
V 8 hodin jsme sedli do vlaku a na týden jsme byli ve Vyso-
kých Tatrách. 
Mirku teď se dostaneme k lyžování, kde jsi se naučil lyžo-
vat. 
V Kostelci nad Černými lesy 
jsem se naučil lyžovat.  
Začal jsem, já tomu ří-
kám ,,kejvákem,, nahoru dolů. 
Jenomže já jsem nad tím pře-
mýšlel na sjezdovce. Jezdil 
jsem v Kostelci na prkýnkách. 
Maminka mi koupila lyže, ale 
byly to vrtule a to moc nešlo. 
Tady v Teplicích nad Metují, 
když jsem začal jezdit, jezdil 
se přívrat a to uměli Mirek 
Štěpánek i Olda Schejbal. Mě 
to neštymovalo, nešlo mi to. 
Oni sjeli dolů, vyšli nahoru, 
zapálili cigaretu a znovu. Já 
jsem si říkal kristapána, tak 
nějak přirozeně sám od sebe 
do odvratu, obráceně rameno, 
poněvadž jsem si říkal, co je 
to vlastně ta zatáčka. 
Tak jsem se sám naučil novou 
metodu. 
Mirek s Oldou mě to odnaučovali. Já jsem je neposlechl. 
Jak jsem byl na vojně, tak tam byl nějaký Denkovič. My jsme 
jezdili lyžovat do Tater. Jezdili jsme i na Čertovici. On jezdil 
perfektně. Měl rusovky (nový model českých lepených lyží). 
Když jsem šel z vojny, tak jsem mu řekl, ať mi je pošle na 
dobírku. On mi je poslal, maminka to zaplatila a bylo to.  
Sjezdové lyžování pomáhala rozvíjet i škola. Začaly pořádat 
závody, tak jsem jim pomáhal. Nějaká učitelka Grosmanová, 
Šplíchalová, pak Jarka Antošová. 
Zájmy a koníčky 
Já jsem byl na vojně u kanonýrů. Šel jsem na vojnu a doktor se 
mě ptal, k čemu chci jít, já říkal k letectvu. Oni kroutili hlavou, 
že mě dají, já nevím k čemu, k letectvu to je moc lehký. Tak 
mě dali ke kanonýrům a já říkal, to je zase moc těžký.  
Od malička mě zajímaly aeroplány, jak jsem se díval na ten 
svůj americký model letadla, teď už ho nemám. 
Dost mě bavili různé sporty, díval jsem se na hokej, krom fot-
balu, stolní tenis, tenis. Všechny tyhle sporty. 
 Reportér - ale není to jenom sport. Pozval jsi mě do Králík, 



kde je Vojenské muzeum s velkým množstvím vojenské tech-
niky, kde jsem poznal Tvůj velký zájem a přehled v této oblas-
ti.  
Jsi velký a dlouholetý fanoušek Slavie. 
Od roku 1938  jsem fanoušek Slávie. Na Bicana (jeden z na-
šich nejlepších fotbalistů) jsem chodil v Praze ještě na starý 
stadion. Bican, Vlasta Kopecký a Česťa Vycpálek. To bylo 
moje všechno. Ty kdyby jsi viděl kopat, to dneska nevidíš, 
kolínko, patička, oblouček před ramínko – ťukes to byl. Když 
to dneska řekneš, tak se ti smějou. To bylo z nohy na nohu, 
nemuseli se dívat. Tady byl v hotelový škole nějaký Toník 
Luka, to byl s Pepíkem Rottrovým kolega. On pálil za naší 
Líbou, ta ho moc nechtěla, tak jsme se skamarádili. On potom, 
když odešel z Teplic, tak mi vždycky něco poslal o té Slávii o 
Bicanovi apod. Ten Tonda Luku, jeho manželka jezdila vla-
kem s Martou z Hronova, ona jezdila za ním, Marta za mnou, 
tím pádem jsme se dali dohromady. Bicanova manželka byla 
tetička toho Tondy. A ve Slávii kopal ještě nějaký Luka, to byl 
jeho strýc. To byla rodina, takhle já jsem se dostal přes Tondu 
blíž k Bicanovi. 
Setkání - nesetkání s Pepi Bicanem 
Jednou jsme jeli do Jičína, to už jsme měli Marušku. Hrála tam 
Slávie, starý páni. Šli jsme na ten zápas a před hřištěm byla 
louže, samozřejmě naše dítě do toho bouchlo a umazalo si ru-
čičky. U pokladny říkáme, že spadla do louže, jestli si nemůže 
umýt ručičky. Pepíčku zaveď paní, tak Pepíček je zavedl do 
slávistické kabiny, Marta tam s ní šla, umyla jí ruce a kouká, 
že tam někdo juká. On to byl Pepi Bican. Pak se ještě vrátila a 
ptala se, nevíte, není tady Bican nebo Plánička? On říká Bican 
jsem já, Plánička tady není, říká Martě. Ony přišly ke mně a 
manželka mi říká, běž za ním a podej mu ruku. Já jsem se sty-
děl a nešel jsem.  

Životní poklad 
Devadesát není málo, prožít je snad za to stálo,  

jsi nejbohatší člověk mezi námi,  
ne penězi, ale vzpomínkami. 

Tvůj poklad sice není zlatý, ale má hodnotu  
a je pro nás svatý, nakouknout do něj nás trochu svádí, 

vidět tam třeba Tvé hříchy mládí. 
Ať těch vzpomínek stále jen přibývá, 

ve zdraví, v radosti život ti ubíhá, do stovky chybí  
Ti malinký kus, tak to tu s námi vydržet zkus. 

 
Poznámka – 13.7.2021 jsme navštívili znovu Mirka Pokorného 
a při odchodu pravil: 
Kluci, těch 90 roků tak rychle uteklo, važte si každého pro-
žitého dne ! 

Stanislav Moravec 
 
 

Reakce  na článek „Obrázky z našeho města, kapitola pá-
tá“, uveřejněný v červnovém čísle TO 
 
Pane Mgr. Vávro, Pepo! 
Už dlouho jsem necítila potřebu reagovat na příspěvky do Tep-
lických ozvěn, ale teď mi to nedá, abych se neozvala po tvé 
zatím poslední kapitole Obrázků z našeho města. Čtení je to 
částečně sentimentální, osobně zaujaté, místy i milé.  
Poslední kapitola však je nepřiměřeně tendenční. Taky jsem 
pamětník, žiju zde celý život a naše vzpomínky a pocity se 
mnohdy liší. 
Úplně vedle jsi ale ve věci odchodu p. Zdeňka Pejskara z funk-
ce předsedy MěNV. Obviňuješ členy místního Občanského 
fóra, že se jej snažili dostat z funkce. Jak sám v článku uvádíš, 
každá neúplná informace je i nepravdivá. 
Při vzniku teplického Občanského fóra v závěru roku 1989 byl 
předsedou MěNV Stanislav Moravec, před ním 4 roky Josef 
Rotter. To znamená, že p. Pejskar už byl minimálně 6 let mimo 
MěNV. Zatím co se připravovaly první řádné obecní volby, 
pan Pejskar už vesele podnikal. 
Vzpomínáte na zázračný IMUREGEN? 
Noví polistopadoví starostové prošli řádnými volbami, dokon-

ce dvojími. Absolvovali jedny volby, obecní, druhé v zastupi-
telstvu. Od té doby to již není funkce, kterou byl někdo pově-
řen, ani v případě personální krize. Dříve jak rozhodly 
„správné“ orgány, tak se stalo! 
A nějaký vděk za odvedenou práci pro obec? Té se nedočká 
nikdo, s tím se musí počítat a nečekat na něj. Ať se snaží sebe-
víc, přijdou noví a naváží tam, kde skončil. V tom lepším pří-
padě. 
Zkusit to ale může každý, kdo má důvěru občanů. Tím myslím 
i tebe. Podstatné je, aby za sebou viděl každý starosta kus od-
vedené práce a měl čisté svědomí. Na to se bude ptát historie. 

Věra Vítová 
 
 
Obrázky z našeho města, kapitola šestá: 
Osobnosti 2: Jan Kašpar - záhadný muž školy  
a Karel Laštovička - oblíbený srandista 
Každá spořádaná škola potřebuje vedle svého ředitele i člově-
ka, který mu sekunduje, čili zástupce ředitele. Z dělby jejich 
práce v řízení školy v době, o které píši, vyplývalo, že zástupce 
měl na starosti 1. až 5. ročník a ředitel druhý stupeň – tedy 6. – 
9. ročník ZŠ. 
Z dalších úkolů zástupce bych jmenoval především péči o in-
ventář školy včetně jeho inventarizace. To byla velice neoblí-
bená disciplína pro všechny správce kabinetů a ostatní zaměst-
nance včetně školníka . 
 

Přicházela totiž vždycky těsně před Vánocemi, kdy zejména 
ženy – učitelky měly největší fofr ve škole i doma. A úkolem 
inventarizace bylo sehnat a zkontrolovat veškerý inventář do 
posledního šroubku. Protože pomůcky jsou v kabinetech pro 
to, aby byly k dispozici všem učitelům, kteří je právě potřebu-
jí, tak teď shánějte rozpůjčované věci po celé škole. Tím se 
vysvětluje ona neoblíbenost této činnosti, zvláště když Jenda 
Kašpar v tom byl neoblomný. Copak o to, obraz Praotce Čecha 
na Řípu najdete snadno. Ten nemůže být jinde, než ve čtvrté 
třídě, kde se o něm právě učí. Ale najděte všech patnáct šrou-
bováků v dílně, když je každou chvíli někdo potřebuje a hned 
nevrací. Tak tuhle lahůdku v řízení školy si „vychutnával“ 
právě Jan Kašpar. 
 

K tomu všemu má zástupce ředitele na starosti kontrolu veške-
rých písemností jako např. třídní knihy, žactvem obávané tříd-
ní výkazy a dokumentaci školních předpisů. To jsou např. naří-
zení ministerstva školství, školský zákon a jeho paragrafy, 
oběžníky školní správy, kde každý, kdo měl díru do zadku, si 
vymýšlel úkoly pro školy. (O jednom takovém, který nařizoval 
třídním učitelům vybírat peníze na školní spoření, jsem se zde 
už zmiňoval, a takových bylo nepočítaně, a o všech musel Jen-
da Kašpar nějak rozhodnout, zapsat, sdělit učitelstvu a pocho-
pitelně podat hlášení na okres o splnění či nesplnění, v tako-
vém případě proč nebylo splněno a hlavně kdo je zodpovědný 
za eventuální nesplnění, ale především, jak byl viník potrestán 
a kde je pochována jeho mrtvola. A takových moudrých rad a 
pokynů a hlavně příkazů měl zástupce ředitele celkem 367 do 
roka. Možná že i trochu víc. Aby se mu nezkrátily žíly, vedl 
ještě jednací protokol, což znamená, že vyřizoval veškerou 
poštu došlou i odchozí, dále zpracovával podklady pro hlášení, 
výkazy o stavu žactva a zprávy pro odbor školství v Náchodě. 
A to vám povím, že to je tedy pěkná zabíračka ! Sem patří i 
tabulky o počtech žáků, o jejich prospěchu a ještě mnoho dal-
ších věcí. 
 

Proč vám to všechno tady vyprávím ? Zajisté jste si z toho 
domysleli, že většinu svého pracovního času trávil vsedě v 
ředitelně a sepisoval požadované údaje. Zaplať pánbůh, že náš 
nejbližší spolupracující orgán, tj. místní národní výbor, chtěl 
od nás tu nešťastnou inventuru jen jednou do roka. Mimocho-
dem – to naprosto stačilo. Nám i Jendovi Kašparovi. 
Zpočátku jsme si všichni mysleli, že Jan Kašpar je člověk uza-
vřený – až morous. Byl na nás –začátečníky – pěkně přísný, 
jen co je pravda. Ale naučil nás kázni, důslednosti ve výchově 
dětí  a sebekontrole. Až za nějaký čas jsme poznali Jana Ka-
špara i z té druhé stránky. 



To bylo tak: 28. března se slaví už celá léta Den učitelů na 
paměť narození Jana Amose Komenského v roce 1592. Jednu 
z mnemotechnických pomůcek pro zapamatování tohoto leto-
počtu  uvádějí učitelé dějepisu: je to přesně sto let po objevení 
Ameriky Kryštofem Kolumbem v létě roku 1492. No a tento 
svátek se v těch letech (stále jsme teprve v šedesátých letech 
20. století) skutečně slavil, a to celonárodně. Ne jako dnes – 
plná ústa humanismu, významu výchovy a důležitosti práce 
učitelů a vychovatelů a kde nic, tu nic. Přitom výročí největší-
ho humanisty světa hned po slavném Erasmu Rotterdamském 
oficiálně nevzpomněl v parlamentu, ve vládě či jinde jediný 
poslanec či politik. To jsme to dopracovali !  
 

Ale jak říkám, tehdy se tento svátek důstojně slavil. Ve měs-
tech a obcích, na okrese proběhla slavnostní shromáždění uči-
telů a školských pracovníků, včetně poslední uklízečky či ku-
chařky školní stravovny. Také na naší škole byla vždy oslava s 
programem i s příslušnými projevy ( jeden z nejhezčích proje-
vů –až dojemný měl na jaře 1968 právě kolega Karel Laštovič-
ka ) a jeden čas dokonce i s vyznamenáváním a odměňováním 
nejlepších učitelů. Odpoledne a večer po oslavě proběhla slav-
nostní schůze všech pedagogických pracovníků i provozních 
zaměstnanců všech škol v našem obvodě, tj. mateřské školy, 
základní devítileté školy a odborného učiliště kuchař – číšník 
ve Střmenském podhradí, kteří k nám profesně také patřili. A 
byl to kolektiv opravdu dobrý a soudržný. 
 

Tady se vracím ke kolegovi Janu Kašparovi. Na první oslavě, 
jíž jsem se zúčastnil, když už se nálada poněkud uvolnila, se 
ukázalo, že Jan čili Honza je velmi dobrým a vtipným spo-  
lečníkem, že umí poutavě vypravovat různé historky ze své 
praxe, a že je to vůbec zábavný člověk. Od té doby jsme ho 
měli ještě raději. 
Když po nějaké době , ale to už hodně předbíhám, se projevila 
ještě další Jendova vlastnost, a totiž ta, že doma zaznamenával 
na magnetofon značky Sonet kvalitní nahrávky taneční hudby 
dokonce i zahraniční, neznalo naše nadšení konce. Nově při-
šedší mladí kolegové i kolegyně z něho byli vedle. Svůj mag-
netofon značky Sonet pak brával pravidelně s sebou na každou 
oslavu i zábavu a byl za hvězdu. 
Jenže ouha! Jak byl ve společnosti brán za skvělého a zábavné-
ho člověka, jakmile přešel do služebního žargonu, neměl s 
nikým slitování, a pokud dotyčný nesplnil zadaný úkol, měl 
proti sobě nesmlouvavého nepřítele. A to tak dlouho, dokud 
nedal věci do pořádku. 
 

Tato druhá stránka Janovy osobnosti zaujala už dávno před 
tím, než jsme na školu dorazili i my, mladí sebevědomí čerství 
absolventi těch nejrůznějších pedagogických škol a učitelských 
ústavů, slavné představitele obce, a ti, vědomi si především 
jeho pečlivosti a akurátnosti, zvolili ho za předsedu finanční 
komise MNV. Nutno říci, že škola tím velice získala, neboť 
Jan dobře znal potřeby školy a na obecním rozpočtu to také 
bylo znát. Ve finanční komisi pak setrval několik volebních 
období, až se konečně našel někdo, kdo také uměl počítat s 
velkými čísly, tj. ing. Toula, který ho v té funkci vystřídal. 
Řeknu vám, pro mne to bylo jako v té pohádce Tři zlaté vlasy 
děda Vševěda: Jenda Kašpar vtiskl novému nadějnému poslan-
ci MNV ze závodu PAL Adršpach veslo do ruky, řka: A teď si 
to vypiješ zase ty ! (Asi tomu tak nebylo, ale já to tak vidím.)  
 

Takovým způsobem si uvolnil ruce pro kvalitní práci ve škole, 
a ta mu přinesla v šedesátém devátém roce povýšení do funkce 
ředitele školy za odvolaného Františka Janderu, a to i přesto, 
že nebyl členem žádné politické strany, což je na dobu, o které 
hovoříme, co říci! Zde však setrval pouhý jeden rok, než se 
našel někdo, kdo byl členem KSČ, a tedy vyhovoval lépe než  
přísný, čestný a svědomitý Jenda Kašpar. Ten se pak vrátil 
disciplinovaně na svoji původní funkci učitele a zástupce ředi-
tele a nikdo z kolegů si nedovolil ani to nejmenší. Jeho přiro-
zená autorita a znalost jeho charakteru, který nedokázal uhnout 
ani před hodně nepříjemnými věcmi, nedovolila nikomu ani tu 
nejmenší ironickou či dokonce zlou poznámku. Byl pro nás 
stále tím andělem strážným naší školy a respektovaným kole-

gou a  vynikajícím společníkem v zábavě a odpočinku. 
A když po čase polevil přísný režim na naší škole, spolupraco-
vali jsme s ním rádi a vždy ku prospěchu věci. Byl to dobrý 
chlap!!! Víc nemám, co bych k tomu dodal. A to je asi to nej-
lepší, co o něm mohu říci. 
 

Karel Laštovička  
Kdybych ho měl charakterizovat jednou větou, řekl bych – byl 
to matikář, lidumil a nenapravitelný optimista. Však ho mnozí 
jistě pamatujete, ne? 
Chci tím říci, že autoritu, kterou mívají učitelé matematiky, 
nevyužíval k zastrašení žáků, ale že se snažil získat při hodi-
nách jejich zájem vlídností, trpělivostí, ba i svérázným humo-
rem. Tak dokázal odlehčit atmosféru v hodinách neoblíbených 
předmětů jako matematika a pro dívky i fyzika a získal tak 
žáky k lepší spolupráci. Dokázal tak v málo oblíbeném před-
mětu po čase i mírně zlepšených výsledků.  
 

Ve vztazích ke svým kolegům byl družný a ochotný pomoci 
komukoli, kdo potřeboval. 
Místní – tedy tepličtí - žáci si jistě vzpomenou, že bydlel s 
rodinou v prvním patře domu, kde měla prodejnu novin a časo-
pisů ochotná paní Somorová a kde je dnes infocentrum. Pro-
cházky po městě neměl moc v lásce, zato rád poseděl občas v 
některém z místních pohostinství. Měl totiž rád české pivo a 
hrál  velmi dobře mariáš – no matematik, tak se nedivte. I když 
ne tak dobře jako místní „první liga“, se kterou nebylo radno 
amatérům se utkávat. Kolikrát  „svlékli do trenek“ chudáka 
Karla Středu mladšího, to už nikdo nespočítá. 
Druhým oborem jeho zájmu bylo provádění turistů ve skalním 
městě v Adršpachu. Po čase povýšil na kapitána plavby labsko 
- odersko – adršpašské, čili že se stal jedním z mála plavčíků 
místní flotily. Vozil a provázel turisty po jezírku u Skalního 
vodopádu. Tady právě uplatňoval svůj svérázný humor a 
schopnost získat si pozornost turistů. Jeho tzv. „hlášky“ při 
plavbě byly nezapomenutelné, i když hodně čerpal ze zkuše-
ností starších průvodců. Ještě dnes se najdou současníci, kteří 
dokážou interpretovat jeho svérázné vtípky. Prostě byl jednič-
kou mezi průvodci stejně tak, jako byl vynikajícím 
„matikářem“. 
 

Když od nás odešel do Hronova, kde zakoupil zánovní vilu v 
jedné z nejhezčích částí města, zbyla po něm citelná mezera. 
Až ho později nahradil nový nadějný učitel fyziky a matemati-
ky - mladý Radim Války. Ale to už trochu předbíhám – však 
se další podrobnosti dozvíte v některém z následujících pokra-
čování. 

Mgr. Josef Vávra 
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Osud poslední šlechtičny z rodu Battaglia.  
Od autorky bestselleru Podbrdské ženy. 
Být vzornou manželkou: takový osud měl čekat 
Blanku ze šlechtického rodu Battaglia. Její dobro-
družná povaha jí však velela jinak. Z divokého 
děvčete vyrostla sebevědomá žena, která na kole 
zcestovala kus světa. Své stáří Blanka pak tráví v 
chátrajícím rodném zámečku v jihočeských Bra-
tronicích. Sleduje, jak známý svět kolem ní mizí. 

Až díky studentce žurnalistiky Kláře ožívají vzpomínky na 
Blančin dávný pestrý život – i na její osudovou lásku, po které 
jí zůstal jen nikdy nepřečtený dopis.  

 
Nejen mladí a krásní vedou tajné životy. 
Zdena a Jiřina jsou nerozlučné kamarádky, které 
nežehrají na svůj pokročilý věk a chtějí si zbytek 
života pořádně užít. Ulítávají na erotické seznam-
ce, vychutnávají si víno, hledají vášeň v mužské 
náruči – a klidně kvůli tomu všemu ujedou na 
kole sto dvacet osm kilometrů. Cestu jim kompli-
kuje jen zdravotní stav Zdeny, která trpí počáteční 
fází Alzheimerovy choroby. Tu však, aspoň na 

chvíli, zažene omamná vůně trávy. Kdy jindy se odvázat než 
teď?  

 
Podmanivý příběh silné ženy, která přes všechny 
rány osudu tvrdošíjně věří ve štěstí. 
Violette Dušičková je správkyní hřbitova v ma-
lém burgundském městečku. Nezvyklé povolání 
pro ženu. Návštěvníci hřbitova i místní obyvatelé 
se přicházejí ohřát do jejího služebního domku, 
kde se smích a slzy mísí s kávou i kapkou něče-
ho ostřejšího. Její život plyne v pravidelném 
rytmu každodenních důvěrných zpovědí a smut-

ných i úsměvných vzpomínek, s nimiž se jí návštěvníci svěřují. 
Každý z nich vypráví jiný příběh, všichni někoho ztratili a dou-
fají, že třeba ještě není všem dnům konec, že někoho potkají 
nebo najdou něco, co jim vrátí na tvář úsměv. Violette všechny 
vyslechne, ale svůj příběh nosí ukrytý hluboko v sobě, stejně 
jako rudé šaty, které skrývá pod černým pláštěm... 

 
Charlotta Harmsenová sní o dalekém světě a 
cestách do exotických zemí a nijak nepospíchá s 
manželským svazkem. Je jí dvaadvacet let, když 
dostane nabídku k sňatku od mnohem staršího 
Christiana Ohlsena. Jeho obchod, kde se prodává 
exotické koření, tabák a zboží ze zámoří, ji fasci-
nuje natolik, že nabídku přijme. Ale zanedlouho 
toho trpce lituje. Christian ji podvádí, a navíc stojí 
před finančním krachem. Charlotta si uvědomuje, 

že mají jen jedinou šanci na budoucnost – opustit rodnou zemi 
a kdesi daleko začít nový život.  

 
Po nezdařeném útěku z Valbřichu, který skončil 
dopravní nehodou, se devatenáctiletá Dominika 
Chmurová probouzí v mnichovské nemocnici. Po 
dlouhých měsících rehabilitace se jí navrací zdra-
ví, ale klidná mysl ne. Místo, aby se vrátila domů 
na Pískový vrch, který čtenáři poznali v prvním 
česky vydaném románu Joanny Batorové, cestuje 
po celém světě, střídá země i zaměstnání. Čím víc 
se vzdaluje domovu, tím víc se přibližuje Chmur-

dálii, krajině, která splňuje Dominičiny představy o ideální 
společnosti. Dominičiny osudy se prolínají s osudy mnoha žen, 
například se Sarou Jacksonovou, přímým potomkem takzvané 
Hotentotské Venuše, kterou v 19. století vystavovali jako kuri-
ozitu v Londýně a Paříži. Příběhy žen se spojují v jednom před-
mětu putujícím z ruky do ruky - Napoleonově nočníku.  

Změna ordinační doby od 2.8.2021 do 27.8.2021 
 
2.8.2021 Pondělí 8:00-11:30 (Radvanice) 13:00-15:00 
(Pilníkov) 
3.8.2021 Úterý 8:00-11:30 (Chvaleč) 13:00-16:00 (Pilníkov) 
4.8.2021 Středa 8:00-11:30 (Teplice) 13:00-17:00 
(Radvanice) 
5.8.2021 Čtvrtek 8:00-11:30 (Jívka) 13:00-15:00 (Pilníkov) 
6.8.2021 Pátek 8:00-11:30 (Radvanice) 13:00-15:00 
(Teplice) 
 
9.8.2021 Pondělí 8:00-11:30 (Radvanice) 13:00-15:00 
(Pilníkov) 
10.8.2021 Úterý 8:00-11:30 (Chvaleč) 13:00-16:00 (Pilníkov) 
11.8.2021 Středa 8:00-11:30 (Teplice) 13:00-17:00 
(Radvanice) 
12.8.2021 Čtvrtek 8:00-11:30 (Jívka) 13:00-15:00 (Pilníkov) 
 
Dne 13.8.2021 v pátek nebudou ordinace v provozu 
 
16.8. 2021 Pondělí 13:00-15:00 (Radvanice)  
MUDr. M. Šturalová 
17.8. 2021 Úterý neordinujeme 
18.8. 2021 Středa neordinujeme 
19.8. 2021 Čtvrtek 13:00-15:00 (Radvanice)  
MUDr. M. Šturalová 
20.8. 2021 Pátek 13:00-15:00 (Teplice) MUDr. M. Šturalová 
23.8. 2021 Pondělí 13:00-15:00 (Radvanice)   
MUDr. M. Šturalová 
24.8. 2021 Úterý neordinujeme 
25.8. 2021 Středa neordinujeme 
26.8. 2021 Čtvrtek 13:00-15:00 (Radvanice)  
MUDr. M. Šturalová 
27.8. 2021 Pátek 13:00-15:00 (Teplice) MUDr. M.Šturalová 
 

Dne 27.9.2021 v nebudou v provozu naše ordinace.  

V případě akutního zdravotního problému navštivte odpovída-
jící ambulanci v nemocnici. 

MUDr. Ladislav Záveský 

Omezení ordinační doby také naleznete na 
www.venkovskylekar.cz 

 
Milí čtenáři Teplických ozvěn. 
Tradiční prázdninové dvojčíslo, které držíte v rukou, je mimo-
řádně trojčíslem (červenec, srpen, září). Od dalšího čísla dojde 
ke změně vycházení našeho zpravodaje, který bude distribuo-
ván vždy začátkem měsíce. Příští zpravodaj tedy bude říjnový a 
vyjde začátkem října. Redakční uzávěrka zůstává nezměněna, 
tedy 15. září pro příští (říjnové) číslo. 

Vaše redakce 
 
 
 
TEPLICKÉ OZVĚNY * periodický tisk územního  
samosprávného celku, vydává Město Teplice nad Metují  
nákladem 600 výtisků. Vychází jako měsíčník, redakční  
uzávěrka je 15. každého měsíce.  
Registrační číslo MK ČR E 11959.  
Odpovědná redaktorka Marie Jirmannová.  
Za obsah článků odpovídají autoři. Nevyžádané rukopisy 
a fotografie nevracíme. Tisk: Centrum služeb Broumov s.r.o. 
Kontakt: ozveny@teplicenadmetuji.cz 
 

MĚSTSKÁ KNIHOVNA 

VÝBĚR Z KNIŽNÍCH NOVINEK 

ORDINACE MUDr. ZÁVESKÉHO 

ZMĚNA– TEPLICKÉ OZVĚNY 

V NOVÉM TERMÍNU! 

http://www.venkovskylekar.cz


 

Hledáme nové kolegy nebo kolegyně na pozici kuchař/ kuchař-
ka pro hotely Javor Adršpach a Zámeček Janovičky. Hledáme 
kolegy zapálené pro gastronomii, které baví vařit a nejenom 
ohřívat nebo smažit.  
Co budete v této pozici zejména dělat?  
Předpokládáme, že Vás stejně jako nás, baví gastronomie, 
vařit z co nejlepších surovin a nejenom ohřívat nebo smažit. 
Těšíme se na Vás na této pozici jestliže: 
* máte zkušenosti z obdobné pozice 
* schopnost týmové spolupráce 
* chcete stabilní a dobře placenou práci na celý rok!!! 
Výhodou je navíc:  
* zahraniční zkušenost, která však není podmínkou 
* chcete se dále vzdělávat a své znalosti posouvat dále 
Co pro vás máme my? 
Nadstandardní platové ohodnocení, stabilitu příjmů, 
celá výplata je výhradně oficiálně, případné přesčasy se platí. 
Příležitost být součástí velké vize rozvoje krásného regionu 
Broumovsko. 
Být součástí firmy, pro kterou je kvalita služby na prvním  
místě, být součástí širšího týmu lidí, kteří rozvíjejí společen-
ský, kulturní a ekonomický život regionu (www.aprb.cz). 
Zaručený prostor pro uplatnění nápadů a zkušeností. 
Úvazek 1,0 (práce naplno). 
Podporu vašeho dalšího vzdělávání (platí pro ty, kteří u nás 
zakotví dlouhodoběji). 
Režijní stravování. 
Možnost personálního ubytování zdarma (hotel Javor). 
 
Pojďte s námi měnit kvalitu pohostinnosti na Broumovsku.  
Kontakt:  
Luděk Dydňanský, šéfkuchař hotelové skupiny,  
ludek.dydnansky@aprb.cz, +420 724 336 460 

 

 

Pár fotek z Jarmarku ve Zdoňově 

INZERCE 

http://www.aprb.cz
mailto:ludek.dydnansky@aprb.cz


 
 

 
 
 
 
 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 








